 	SPRÅKRÅDET	 

Protokoll 2022/2

Tid:		18 mars kl 13.00-15.15

Plats:	Digitalt via teams och konferensrum Flötjan
Deltagare:		Lantråd Veronica Thörnroos, ordförande 
Vicelantråd Harry Jansson 
Förhandlingschef Maria Hagman 
Stadsdirektör Arne Selander
Kommundirektör Mattias Jansryd 
Jurist Sara Karlman
Förvaltningssekreterare Anita Husell-Karlström 
Landshövding Peter Lindbäck (digitalt)		 
Rättschef Michaela Slotte 
Avdelningschef Niklas Stenbäck 
Senior rättssakkunnig Niclas Slotte, Språkrådets sekreterare

Övriga:	Vik sportchef vid Ålands Idrott Annica Östermalm.
		
Frånvarande:  	 VD Jan-Erik Rask 



1. Mötets öppnande
Ordförande öppnade mötet och hälsade alla välkomna.

2. 	Godkännande av dagordning
Dagordningen godkändes och under övriga ärenden förs den nordiska språkdeklarationen in. 

3. 	Språksituationen för den tredje sektorn
Vik sportchef vid Ålands Idrott Annica Östermalm och juristen Sara Karlman inledde och konstaterade inledningsvis att det är väldigt olika för föreningarna mycket beror på om man hör till ett svenskspråkigt förbund eller om man hör till en finskspråkig organisation. I de fall den åländska föreningen hör till en finskspråkig organisation kan det finnas avsevärda svårigheter att få svenskspråkigt informationsmaterial, att delta i beslutsfattandet i moderföreningens högsta organ och att erhålla utbildning på svenska inom föreningen. Efter en allmän övergripande diskussion koncentrerades diskussionen till idrottens situation.

Inom idrotten är det ofta svårt för tränare och medlemmarna kan inte tillägna sig större delen av förbundets informationsmaterial och instruktioner. Därtill fungerar vissa obligatoriska verktyg enbart på finska. Suomisport/verktyget via finska olympiska kommittén skickar ut information om träffar, men inte på svenska. 
	
Det är viktigt att det händer något i praktiken så att grenförbund och olympiska kommittén börjar ge service på svenska på samma sätt som finska. Den statliga finansieringen kunde vara ett påtryckningsmedel att åstadkomma en förändring. Den nya nationalspråksstrategin, som bla anger att man bör säkerställa tillgången till kultur, medier, idrott och motion på båda nationalspråken vid fördelningen av statliga medel, kan även den användas för att åstadkomma en förändring. Språket får inte vara ett hinder för någon, allra minst våra barn och ungdomar. Attityderna behöver ändras och det ska vara självklart att rätten till service på svenska ska finnas.

Språkrådet konstaterade att utbildnings- och kulturavdelningen bör ta tag i frågan i nära samarbete med Ålands Idrott. Vid träffar med berörda aktörer på rikssidan (tex utbildningsministeriet) bör landskapsregeringens utbildnings- och kulturavdelning delta. Utbildnings- och kulturavdelningen återkommer i höst till Språkrådet för att återrapportera hur frågan avancerar.

En diskussion fördes även om Rädda barnen på Ålands önskemål om att tillämpningsanvisningar för all lagstiftning som rör barn borde finnas på svenska.

4. 	Nationalspråksstrategin
	Enligt regeringsprogrammet för statsminister Sanna Marins regering ska ett språkpolitiskt program utarbetas, i vilket de andra språk som talas i Finland utöver nationalspråken beaktas, särskilt de samiska språken, romani, det karelska språket och teckenspråken. Styrgruppens nästa möte hålls onsdagen 23 mars.
	
	En kort diskussion fördes. Ledamöterna i Språkrådet återkommer till sekreteraren för eventuella kommenterar med anledning av det utkast som distribuerats till Språkrådet i ärendet.

5. 	Planering av mötesdagar
	
	Nästa möte i Språkrådet hålls fredagen den 30 september kl 13-14.30. Vid mötet görs en genomgång av språksituationen med representanter för den statliga sektorn på Åland. Till mötet kallas lagmannen Kristina Fagerlund, förvaltningschef Rainer Åkerblom samt skattedirektör Maria Sagulin.

Vid ett senare möte kommer Språkrådet att initiera ett möte med justitieministeriet kring nationalspråksstrategin utgående från de uppgifter Språkrådet inhämtat vid genomgången av de olika sektorerna.


6. 	Övriga ärenden 
	
	Avdelningschef Stenbäck tog upp frågan om revideringen av den nordiska språkdeklarationen från år 2006. Konstaterades att frågan om revideringen nu avancerar och Språkrådet bör ge sina synpunkter över ett utkast under året. 

Fråga ställdes om behovet av att även gå igenom kultursektorns språkliga utmaningar. Förvaltningssekreterare Husell-Karlström som även är ordförande i Ålands kulturdelegation fick i uppdrag att sondera med kulturdelegationen.

7.	Mötet avslutas
	Ordförande avslutade mötet kl 15.15



	Lantråd Veronica Thörnroos, ordförande
	
	Senior rättssakkunnig Niclas Slotte, sekreterare
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